
  

 

Ve Lišnici dne 04. 11. 2024 

 

Fórum venkova: Mládež jako klíčový prvek udržitelného rozvoje venkovských oblastí 

 

V prostorách úřadu Žilinského samosprávného kraje na Slovensku se v termínu 25.–26. října 2024 

konalo Fórum venkova, konference zaměřená na téma chytrých venkovských komunit v digitální éře. 

Účastníci se věnovali zásadním otázkám udržitelného rozvoje venkova a zdůrazňovali, že venkovská 

mládež má klíčovou roli v budoucnosti těchto oblastí. 

 

„Venkovská mládež je nejenom budoucností našich regionů, ale také jejich současnou hybnou silou. 

Mladí lidé přinášejí do venkovských oblastí inovace a digitální dovednosti, které mohou vést 

k efektivnímu a udržitelnému rozvoji,“ uvedl Tomáš Harant, manažer MAS Naděje o.p.s. a místopředseda 

Pracovní skupiny Venkovská mládež Národní sítě MAS ČR. 

 

Na konferenci se sešlo několik desítek zástupců veřejné správy, místních akčních skupin a dalších 

odborníků na venkovský rozvoj z různých oblastí. Mezi hlavní body programu patřily diskuze o digitalizaci 

venkova, využívání moderních technologií pro udržitelný rozvoj, a také prezentace příkladů dobré praxe 

z Finska, Rumunska a dalších evropských zemí. Velká pozornost byla věnována také otázkám rovných 

příležitostí a spravedlivějšího přístupu k veřejným službám pro obyvatele venkovských regionů. 

 

Na akci nechyběla ani osmičlenná delegace zástupců pracovní skupiny Venkovská mládež a dalších 

mladých lidí z venkovských oblastí ČR. Ti se zúčastnili v rámci projektu „Výměna zkušeností a posilování 

role mládeže ve venkovských regionech“ (č. 2023-3-CZ01-KA210-YOU000185055), který je financován 

z prostředků Evropské unie v rámci programu Erasmus+. Tento projekt, na jehož tvorbě se podílela 

i MAS Naděje, je zaměřen na posílení role mládeže ve venkovských regionech a rozvoj jejich potenciálu. 

 

„Zapojování mladých na venkově podpoří jejich vztah k místu, kde žijí, a zvýší se pravděpodobnost jejich 

návratu zpět na venkov, například po studiích na univerzitách. Tím se může zmírnit trend odlivu mládeže 

z venkova. Zároveň tím podpoříme budování jejich kompetencí a aktivitu, které na venkově není nikdy 

dost.“ doplnil Harant. 

 

Závěr fóra přinesl řadu konkrétních návrhů, jak zapojit mladé lidi do rozvoje venkovských oblastí a jak 

vytvořit podmínky pro jejich uplatnění a růst. Akce zahrnovala také prezentace výsledků workshopů 

a praktickou ukázku příkladů dobré praxe v regionu. 


